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П’ятикурсники лісоінженерного факультету 
успішно завершили eкзalvieнaцiйнy сесію

Товаришко С. Коган, чому ви одержали двійку?

Молодці, 
механізатори!

На Україні створено Академію 
сільськогосподарських наук

З а  постановою Уряду Української PC P при 
Л\інІстерств1 сільського господарства республіки 
створено Українську академію сільськогосподар
ських наук, в склад якої включено учбову сільсько
господарську академію. Завдання академії поля
гає в тому, щоб піднести рівень керівництва науко
во-дослідною роботою в галузі сільського госпо
дарства підвищити теоретичний рівень дослід
жень, поліпшити підготовку кадрів і набуття 
ннми'знаїіь і практичних навиків ведення великого 
сільськогосподарського виробництва, а також за
безпечити повне використання наукових І педаго
гічних кадрів V розв’язанні завдань, поставлених 
XX з ’їздом КПРС перед сільськогосподарською 
наукою.

Рада Лїіністрів УРСР встановила, що Україн
ська академія сільськогосподарських наук є ви
щим науково-методичним центром республіки в 
галузі науки по сільському господарству. На неї 
покладено завдання здійснювати керівництво всією 
науково-дослідіюю роботою в 88 науково-дослід- 
ннх установах, включаючи 17 науково-дослідних 
інститутів і 21 обласну державну сільськогоспо
дарську дослідну станцію, організовувати пропа
ганду і впровадження у виробництво досягнень 
науки і передового досвіду. Крім того, на ак аде
мію покладено методичне керівництво науково- 
дослідною роботою в 20 вищих учбових сільсько
господарських закладах.

Українська академія сільськогосподарських 
наук створена на нових, відмінних від існуючих 
академій, засадах. В ній об’єднано науково-дослід
ну роботу і учбовий процес по підготовці не лише 
наукових кадрів, а и кадрів вищої кваліфікації. 
Відомо, що в учбових інститутах працюють чи
сленні кадри вчених високої кваліфікації, проте 
вони були здебільшого відірвані від науково-до-

слідної роботи. Об’єднанням в одній академії на- 
уково-дослідної І учбової роботи мається на меті 
поєднати сили професорсько-викладацького скла
ду І наукових працівників як на педагогічній, так, 
особливо, і на науково-дослідній роботі.

В складі Української академії сільськогоспо
дарських наук створено 5 відділів: землеробства, 
тваринництва, механізації і електрифікації сіль
ського господарства, лісівництва та гідротехніки і 
меліорації, економіки і організації сільськогоспо
дарського виробництва.

Урядом УРСР затверджено перший склад дій
сних членів академії в кількості 14 чоловік І чле- 
нів-кореспон'Дентів — 8 чоловік.

Цими днями проведено перші збори дійсних 
членів і членів-кореспондентів академії, на яких 
обрано керівний склад академії. ПрезидеЕїтом 
академії обрано заслуженого діяча науки Україн
ської PCP, академіка Академії наук УРСР і 
ВАСГНІЛ, професора, доктора сільськогосподар
ських наук П. А. Власюка. Віце-президентами об
рано академіків І. Ф. Бузанова, П. Д. Пшенично
го і В, С. Крамарова.

Міністерству сільського господарства УРСР і 
Президії академії доручено провести в травні 
1957 року вибори дійсних членів і членів-кореспон
дентів в Українську академію сільськогосподар
ських наук.

Створення на Україні Академії сільськогоспо
дарських наук є визначною подією в громадському 
житті республіки. Наукові працівники, спеціалісти 
сільського господарства ще з більшою енергією 
і наполегливістю візьмуться за  перетворення в ж ит
тя величної програми, розробленої партією і уря
дом, по дальшому піднесенню сільського госпо
дарства. \

З РІШЕННЯ ВИКОНАВЧОГО КОМІТЕТУ КИЇВСЬКОЇ ОБЛАСНОЇ РАДИ ДЕПУТАТІВ 
ТРУДЯЩИХ № 982 від ЗО грудня 1956 р. „ПРО УТВОРЕННЯ ВИБОРЧИХ ОКРУГІВ 

ПО ВИБОРАХ ДО КИЇВСЬКОЇ ОБЛАСНОЇ РАДИ ДЕПУТАТІВ ТРУДЯЩИХ“
Виконавчий комітет обласної 

Ради депутатів трудящих ухва
лює:

На підставі ст. 121 Конституції 
Української PC P і от. ст. 24 і 25 
«Положення про вибори до обла
сних, районних, міських, сільських

і селищних Р а д  депутатів трудя
щих Української PCP», — утво
рити по Київській області та  місту 
Києву такі виборчі окрити по 
виборах до  Київської об
ласної Ради депутатів трудящих:

27. Ч ЕРВО Н О ГВА РДІЙ С ЬК И Й  В И БО РЧ И Й  ОКРУГ м. КИЄВА 
Голосіево. Гуртожитки робітни

ків, студентів та профкорпусів
Української сільськогосподарської 
академії — всі будинки. Руський 
хутір — всі будинки. Теремки — 
всі будинки. Будинки дендроло
гічного саду. Вулиця Олега К о
шевого (кол. вул. 1-а Нова) —

всі будинки. Вулиця. Добрий 
Шлях — всі будинки. Будинки 
інституту фізики — всі. Р адян 
ський провулок (кол. вул. 4 Н о
ва) — всі будинки. Тифенський 
провулок (к,ол. пров. Лісовий) — 
всі будинки. Голосіево — будинки 
Лісництва — всі. Вулиця Ураль

ська (кол. вул. 38 Нова) — всі 
будинки. Вулиця зо Нова — всі 
будинки. Вулиця Санітарна (кол. 
вул. 208 Нова) — всі будинки. Ву
лиця Листопадна (кол. вул. 299 
Нова) — всі будігнки. Вулиця 2С0 
Нова — всі будинки. Стрілецький 
провулок (кол. вул. 207 Нова) — 
всі будинки. Будинки інстігтуту ме
ханізації сільського господарст
ва — всі. Вулиця Верхнє-Оріхо- 
ватська — всі будинки. Унбове гос- 
подарс'гво Сільськогосподарської 
академії.  Гуртожитки Сільсько
господарської виставки.

Глибокі знання
На V курсі лісоінженерного ф а

культету уже відбулася зимова 
екзаменаційна сесія. Кращих успі
хів добилася четверта група. Тут 
сім студентів склали іспити на 
«відмінно». В шостій групі найниж
чий середній бал — 4,09.

Сесія закінчилась і на IV курсі. 
Р яд  студентів цього курсу має 
низьку успішність. Так, Л. Гонча
ренко, В. Куніцин, В. Кнох, 
М. Хвост, С. Юрченко одержали 
по дві трійки, а А. Б а п ш к  взагалі 
не піднявся вище трійок.

З січня на V курсі розпочався 
др}тий семестр. Три групи по спе
ціальності «Лісоінженерна спра
ва» приступили до теоретичного 
навчання, а студенти решти груп 
по спеціальносгі «.^\aшпии і ме
ханізми лісозаготівель» виїхали на 
переддипломну практику на під
приємства Мінліспрому УРСР, 
комбінату «Л\олотовліс» і тресту 
«Коміпермліс». Там же з 10 по 20 
лютого будуть проходити периіу 
виробничу практику студенти IV 
курсу.

Д ля  безпосереднього керівницт
ва практикою виїжджають спів
робітники кафедри механізації лі
сорозробок і лісоексплуатації 
П. Несін, К. Д\арчевський та 
І. Каріна.

К. Л \АРЧЕВСЬКИИ.

\ НА ІНШИХ СТОРІНКАХ \ 
і  ц ього  Н О М Е Р А  і
7 т
1 Ви прочитаєте: І
^  т'г А гітатор Г. Б а л ь в а с  а 
Т д іли ться  досвідом про- Т
2  в е д е н ї і я  ПОЛІТГОДИН. Т

Т З ак ін чен н я  статті ▼
т проф. В. Л ев іисон а  т
^  «П ро  якість  л е к ц і іЬ .  4
^  Керуючий трестом І
^  « К и ївж и тл о о у д»  ЛЬ 2 4
^  відповідає . ^
^  ■К' Спято л и ж ник ів .  ф

Тільки на ВІДМІННО 
і добре

На IV курсі факультету механі
зації соціалістичного сі-чьського 
господарства настали гарячі дні: 
йде зимова екзаменаційна сесія.

З твердими знaння^[и прийшли 
стз'денти четвертої групи на е к за 
мен з дисциплііпі «.Ремонт ^[aшин:г•. 
яка вимагає великої уваги, систе
матичної практичної підготовки.

Складання іспиту закінчилось 
успішно. З  '11 чоловік 9 одержали 
відмінні оцінки Голуб.
І. Бріскман. А. Пересуиько, 
В. Голуб та ін.), решта — дсирі.

В. Г РИ ГО РЕ Н К О .

Краще вивчати політекономію
9 січня студенти першої групи 

ПІ курсу факультету економіки і 
організації соціалістичного сіль
ського господарства здавали залік 
з політичної економії.

Екзаминатор кандидат економіч
них наук іМ. Гришко в бесіді з 
нашим кореспондентом розповів, 
що студенти групи протягом двох 
років систематично готувались до 
семінарських занять, особливо т а 
кі, як А. Телих, Б. Дремлюк,
В. Дієсперов, І. Кононенко,
П. Клименко. Г. Петровськпй.
їх  відповіді відзначались глибоким 
аналізом, логічністю, вмінням ро
бити висновки.

Але були й такі, що мало увапг 
приділяли семінарським заняттям. 
(Р. Вовченко і Л. Петрушеїпсо).

Це. звичайно, вплинуло і на 
якість засвоєння ними програмо-

вого матеріалу, а звідси і відпові
дей під час заліку.

М. Гришко відзначив, що деякі 
Студенти несистематична і повер
хово конспектували твори класиків 
.^[apкcизмy-лeнiиiзмy і постанови 
Ц К  К ПРС. Адже вивчення полі
тичної економії лише при допомо
зі підручника зовсім недостатнє. 
Було б непогано конспектувати 
також найголовніші розділи з 
підручника.

Лісогосподарські контрасти
Н а лісогосподарському факуль

теті пройшли перші іспити. Сту
денти IV курсу склали екзамени з 
лісових культур, лісоексплуатації, 
механізації лісового господарства 
і застосування авіації в лісовому 
господарстві. З усіх дисциплін 
більшість з них виявила .хороші, 
грунтовні знання. Різко знизилась 
кількість задовільних оцінок у по
рівнянні з минулим роком, з  24 
студентів першої групи IV курсу 
екзамен з лісних культур 13 скла
ли на «відмінно» і 7 на «добре». 21 
студент з 24 четвертої групи склав

Креслення! Важко сказати, 
щоб ного студенти згадували 
незлим, тихим словом. Не одну 
безсонну ніч проводять вони 
над креслярськими столами. 
Але коли вже проект готовий, 
тоді, хоч і очі змикаються, про- 

.те на душі весело.
НА ЗНІЛІКУ: студенти II

курсу лісоінженерного факуль
тету І. Ярощук і О. Котречко в 
креслярському кабінеті.

Фото К. Красного.

на «відмінно» і «добре» екза
мен з лісоексплуатації. Відмінні 
оцінки з лісових культур одержал)! 
Г. Білоненко, В. Кислий, Ю. Гу
сак, П. Кельвіч та ін.; з лісоекс
плуатації — Д. Барбул, Я. 
карчук, О. Плаксій та інші.

Гірше пройшли деякі екзамени 
на ПІ курсі. Так, з 21 студентів 
п ’ятої групи екзамен з технічної 
механіки 9 чол. склали на «задо
вільно». Студентка С. Коган одер- 
нчала «двійку», а В. ЗолотухІна і 
3. Бурдонос зовсім не з ’явилися 
на екзамен.

А. Л\ИЛОВЙДОВ.

ДОПОВІДЬ 
для АГІТАТОРІВ

14 січня о 16 годині 15 хвилин 
в актовому залі для агітаторів 
академгруп відбудеться інструк
тивна доповідь на тему: «Про 
радянський патріотизм».

Доповідь прочитає доцент
А. Рубашевськпй.

Вступні екзамени 
на заочний 
факультет

Закінчився прийом документів 
від осіб, що вступають на 1 курс 
заочного факультету з сїіеціаль- 
ностей: агрономії, механізації сіль
ського господарства, економіки і 
організації сільського господарст
ва. Всього подано 1036 заяв. Без 
екзаменів на всі спеціальності 
прийнято 228 чоловік, як; закінчи
ли сільськогосподарські технікуми, 
школи по підготовці голів колгос
пів, технікуми механізації і елек
трифікації сільського господарства 
і середні загальнсссвітні школи з .  
відзнакою.

Д о  іспитів до*пущсно 666 чоло
вік, 112 чол. беруть участь у кон
курсі по оцінках, одержаних при 
вступі на стаціонарне навчання у 
вузи.

Абітурієнти, які вступають на 
спеціальності агрономія і економі
ка і організація сільського госпо
дарства. вже склали іспити з ро
сійської та української мов, сьо
годні вони екзаменуватимуться з 
фізики і' хімії.

Вчора відбувся перший екзамен 
з російської мови у вступників на 
спеціальність механізація, і елек
трифікація сільського господарст
ва. Сьогодні В0Н1Г складатнм>’ть 
українську мову.

В. ГУСЄВ. 
декан  заочного факультету.
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Список дійсних членів Української академії 
сільськогосподарських наук, затверджених Радою №Ліністрів УРСР
Бузанов Іван Феоктистович

Василенко Петро Л\ефодійович

Власюк Петро Антппович

Гребень Л еон ід  Кіндратович

Квасницький Олексій Володими
рович

Кіріченко Федір Григорович

Крамаров Володимир Савич 

Кулішев Л\икола Миколайович

Л еб е д ев  Сергій Іванович 

Пшеничний Павло Дмитрович  

Романенко Ілля Никанорович

Соколовський Олексій Никано
рович

Соколов Борис Павлович 

Ю р’ев Василь Якович

доктор біологічних наук, академік 
В АСГН ІЛ

доктор технічних наук, член- 
корсспондент АН У Р С Р  і академік 
В А С ГН ІЛ
доктор сільськогосподарських наук, 
академік  АН ^ Т С Р  і В АСГН ІЛ

доктор сільськогосподарських наук, 
академік  АН У Р С Р і В А С ГН ІЛ

доктор біологічних наук, академік 
АН У РС Р
кандидат  сільськогосподарських 
наук, академік В АСГН ІЛ

доктор технічних наук, член - к о 
респондент В А С ГН ІЛ  
доктор сільськогосподарських наук, 
академік АН У РС Р

доктор біологічних наук

доктор сільськогосподарських наук,

доктор економічних наук, члеи- 
кореспондент ВАСГНІЛ

доктор геолого- мінералогічних 
наук, академік  АН У РС Р 
і ВАСГНІЛ

доктор сільськогосподарських нау:':. 
академік  ВАСГНІЛ

доктор с1льсъкогосподарськнх на>к, 
академік АН У РС Р, почесний 
академік ВАСГНІЛ

директор Всесоюзного науково- 
дослідного інституту цукрових бу
ряків.
зав. кафедрою сільськогосподар
ських машин Української сільське- 
господарської академії . 
директор Українського науково- 
дослідного інституту фізіології 
рослин.
зав. відділом свинарства У країн 
ського науково-дослідного інститу
ту тваринництва степових районів 
УРСР.
професор Полтавського сільсько
господарського інституту, 
директор Всесоюзного иа}Т(Ово-до- 
слідного інституту генетики і се 
лекції.
проректор Української сільсько
господарської академії, 
зав. кафедрою рослинництва 
Харківського сільськогосподарсько
го інституту.
ректор Одеського державного уні
верситету.
ректор Української сільськогоспо
дарської академії, 
директор Українського науково-до
слідного інституту економіки і ор 
ганізації с /г  виробництва, 
директор Українського иауково- 
дослідиого інституту грунтознав
ства, директор Харківського сіль
ськогосподарського інституту.,. 
зав. лабораторією селекції куку
рудзи Всесоюзного науково-дослід- 
ного інституту кукурудзи, 
директор Укра.їнського иауково-до- 
слідного інституту рослинництва, 
генетики і селекції.

Список членів-кореспондентів Української академії 
сільськогосподарських н а р ,  затверджених Радою І ін істр ів  УРСР

Поліпшити роботу кафедри 
політекономії

Н едавно на засіданні Вченої р а 
ди академії заслухано питан
ня про роботу кафедри політичної 
економії. Було відзначено, що к а 
федра політекономії, виконуючи рі- 
шення^ XX з ’їзду  К П РС , добилась 
деяких успіхів в учбово-методич
ній і політико-виховній роботі. П ід. 
вищігвся ідейно-теоретичний рівень 
лекцій і семінарських занять. 
Цьому сприяють систематичне об
говорення на засіданнях кафедри 
текстів і стенограм лекцій і семі
нарських занять, організація взае- 
мовідвідувань з наступним обго
воренням на кафедрі.

Позитивним в учбово-методичніи 
роботі є запрошення представни
ків академічних груп і' курсових 
студентських організадій На з а 
сідання кафедри, на яких обгово
рюються питання учбового про
цесу.

К аф едра  зробила деякі зру
шення в галузі науково-дослідної 
роботи. З а  останні півтора року З 
члени кафедри Л. Шапіро', П. Кор- 
нієнко і П. ІДербатюк захистили 
дисертації на здобуття вченого 
ступеня кандидата економічних 
наук, опубліков'ано 5 статей, зроб
лено 2 доповіді на науковій сесії 

-академії. При каф едр і працює н а 
уковий студентський гурток.

Члени кафедри ведуть значну

громадсько-політичну роботу.
Р азом  з тим Вчена рада  відзц^ 

чила ряд  недоліків в роботі кафрд_ 
ри. Д еякі лекції читаються 
достатньому ідейно-тсоретичіїох,^, 
рівні і не відповідають сучаснц^  ̂
вимогам. Не всі семінарські 33 
ияття проходять при високій 
ТИВНОСТІ студентів, особливо і,з 

факультетах механічної технології 
деревини і лісиінженерному, щ   ̂
наслідком слабкої роботи з сту. 
де?ітами викладачів і слабкою ц 
вимогливістю.

Вчена рада  відзначила також 
недостатлій зв 'язо к  кафедри 3 
комсомольськими і профспілковн- 
ми організаціями факультетів, а 
також  з кафедрами  конкретних 
економік.

Р я д  членів кафедри Д . Плуж- 
Н1ГК, І . Хоменко, Г. Д еркач ,  В. Го
ловач і Г. Б альвас  беруть слабку 
угіасть Б науково-дослідній роботі, 
не написали ж одної .наукової 
статті.

Наочні посібники І стенди кабі
нету політичної економії застаріли. 
Зав .  кабінетом т. К абика мало 
про'являє ініціативи в поновленні 
матеріалів  кабінету, не розгорнув 
учбово-методичної роботи.

Вчена рада прийняла рішення, 
направлене на поліпшення роботи 
кафедри.

Підготовка до груитових дос.и1джепь
Н а факультеті агрохімії і грун

тознавства було проведено зас і
дання методичної-комісії, на яко
му затвердж ено новий учбовий 
план на 4 рокіг 10 місяців. З а  цим 
планом передбачається поліпшен
ня виробничого навчання студен
тів.

Н а  цьому ж  засіданні, а також

Бабук Володимир Борисович

Даниленко Йосип Абрамович

Зорін Іван Герасимович  

Лихвар Дан ил о  Федорович

Логінав Борис Йосипович

Оконенко Лркадій Семенович

Поваженко Іван Омелянович  

Яценко Олександр Юхимович

кандидат  сільськогосподарських 
наук, член-кореспондент В АСГН ІЛ

кандидат  сільськогосподарських 
наук% член-корсспондент В АСГН ІЛ

кандидат сільськогосподарських 
наук
кандидат сільськогосподарських 
наук

доктор сільськогосподарських 
наук

доктор біологічних наук

доктор ветеринарних наук

кандидат сільськогосподарських 
наук

директор Українського науково- 
дослідного інституту механізації і 
електрифікації сільського госпо
дарства.
директор науково-дослідного інсти
туту тваринництва Лісостепу і П о
лісся УРСР.
заступник Міністра сільського гос
подарства У Р С Р
директор науково-дослідного інсти
туту землеробства і тваринництва 
західних районів У РС Р 
зав. кафедрою лісівництва У к р а
їнської сільськогосподарської а к а 
демії.
зав. лабораторії біохімії У країн 
ського н.-д. інституту фізіології 
рослин
зав. кафедрою хірургії Київського 
ветеринарного інституту 
зав. відділом науково-дослідного 
інституту тваринництва Лісостепу 
і Полісся УРСР.

Два ювілеї
Зоотехнік Євдокія Кот

Подивіться на знімок. Яким теп
лом, якою любов’ю світяться очі 
цієї жінки, що тримає на руках 
двох ягнят! Почувається справж 
ня закоханість людини в своїх 
підопічних, материнська ласка, 
турбота. Хто ж  вона? Ц е  зоотехнік 
\'чбово-дослідного господарства 
нашої академ ії  Євдокія Л\ихай- 
лівна Кот. Д ням и їй минуло п’я т 
десят  років, і мені, людині, що 
протягом довгого часу працювала 
з нею, хочеться розповісти чита
чам газети про ювіляра.

Трудове ж иття  Євдокія М ихай

лівна розпочала д ^ ж е  рано, щ е в 

дитинстві.  Молодою дівчиною вона

вчиться в сільсько
господарській шко
лі, а в>іітку працює 
на тваринницьких 
фермах шкільного 
учбового господар
ства. Вже тоді їй 
полюбилась профе

сія тваринника.
Тридцять років працює Євдокія 

Михайлівна зоотехніком. Спочатку 
була зоотехніком в радгоспі «Ру
беж» на Чернігівщині, потім — у 
радгоспі «Копилово» Макарівсько- 
го району. Київської області. І. ось 
уже майже двадцять  років вона 
працює в нашому учгоспі.

Все було на ї ї  довгому трудово
му ш ляху — і труднощі, і радощі. 
Пригадується літо 1941 року. В 
Ді^'же важких умовах, що скла- 
лігсь тоді, Євдокія Кот очолила 
бригаду тваринників по евакуації 
худоби з учгоспу. Під вогнем во
рога вона разом з скотарем т. Мо-

сійчуком переправила через Д н іп 
ро двісті голів велико’ї рогатої ху
доби і доставила їх до місця при
значення, проявивши сміливість, 
почуття обов’язку  і справжній пат
ріотизм.

Як пост, за'коханнн в природу, 
так і Євдокія Михайлівна зако'ха- 
иа в свою професію, їй вона в ід
дає  всю свою енергію, всю душу. 
Немає в неї почеснішої і благо
роднішої справи, ніж якомога 
більше сприяти розвитку соціалі
стичного тваринництва. Двічі до 
війни і триічі в післявоєнний час 
вона була учасницею Всесоюзної 
сільськогосподарської виставки, 
нагороджена за  останні три роки 
трьома медалями.

Євдокія Михайлівна зустріла 
своє п ’ятдесятиріччя' в повному 
розквіті творчих сил. П обаж аємо 
їй і надалі дерзати в роботі і з а в 
жди бути молодою.

Доцент С. Б О Н Д А Р Е Н К О .

Скромна 
трудівниця

Вісіміїадцять років тому моло
дою жінкою Тетяна Василівна 
Гдаль прийшла на роботу в учбо
во-дослідне господарство нашої 
академії (тоді сільськогосподар
ського інституту). З  великою лю 
бов’ю і знанням справи доглядала 
вона сади, працювала на городах. 
І завж ди  вона в ідзначалась сум
лінністю, наполегливістю.

В роки війни гітлерівські з а 
гарбники пограбували багатства 
учбово-дослідного господарства. І 
коли доблесні радянські війська 
визволили місто, в якому ж ила і 
Т. Гдаль з трирічним сином, Т е
тяна Василівна одразу ж  включи
лась у відбудову учбово-дослідно
го господарства. В тяжкі воєнні 
роки вона виконувала нанрізно*

на об’єднаному засіданні кафедр, 
у з в ’язку з рішенням про складан
ня нашою академією грунтових 

карт в Тернопільській і Хмельни
цькій областях, було розглянуто 
питання про підготовку факульте

ту до  грунтових досліджень у цих 
областях.

манітніші обов’язки, включаючи 
роботу їздової і орача.

Чимало праці і вміння доклала 
Т. Г д а л ь , 'щ о б  допомогти студен- 
там-практикантам засвоїти прийо
ми по обробітку і вирощуванню 
розсади, овочів та іииінх рослин, 
її, просту, скромну трудівницю, 
з пошаною згадують колишні сту
денти, нині досвідчені агрономи, 
агробіологи, грунтознавці та інші 
спеціалісти сільського господар
ства.

З а  добросо'вісну працю Тетяна 
Василівна щороку одерж ує премії, 
подяки, її  ім’я одним з перших з а 
несено на Дош ку пошани, воно не
одноразово відмічалось у святко
вих наказах  по академії.

12  січня минає 50 років з дня 
народження Т. В. Гдаль. Робітни
ки і слулїбовці учбово-дослідного 
господарства міцно тиснуть робо
тящі, не знаючі втоми руки скром
ної трудівниці і щиро баж аю ть  їй 
доброго здоров’я і нових успіхів у 
її  благородному труді.

А. К У ЗН Є
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Засідання нарово-метсдичної ради 
Міністерства сільського господарства УРСР

В кінці грудня 1956. року в Х ар
кові в Українському науково-до
слідному інституті грунтознавст
ва відбулось засідання науково-ме
тодичної ради Міністерства сіль
ського господарства УРСР разом 
з представниками науково-дослід
них і дослідних установ України, 
а також з представниками вищих 
учбових закладів  — грунтознавця
ми, агрохіміками, рослннознавця- 
ми, геоботаніками, економістами- 
організаторами, землевпорядника
ми, лісоводами, меліораторами та 

‘ представниками інших галузей 
науки.

На пленарних засіданнях і з а с і 
даннях 'секцій родючості грун т ів ,  
грунтового покриву і груитових 
ресурсів, б о р о т ь б и  з ерозією і охо
рони грунтового п о к р и ь у  та меліо
рації гр у н т ів  були р о з г л я н у т і  пи
тання єдиних методик при ск л а
данні грунтовИ'Х п л а н ів  колгоспів, 
р а д г о с п і в  і карт областей У краї
ни, а також проблемно-тематичні 
плани з г р у н т о з н а в с т в а  наукових 
установ Д'\іиістерства сільського 
г о с п о д а р с т в а  УРС Р на 1957 — 
1960 роки.

Перше пленарне засідання були 
присвячене обговоренню доповіді 
акад. О. Н. Соколовського « З а в 
дання сільськогосподарського 
грунтознавства в світлі рішень XX 
з ’їзду КПРС», а також питанню 
вивчення грунтового покриву У кра
їнської PC P  у відповідності з по
становою уряду.

Перед грунтознавцями пос"тав- 
лено завдання узагальн'.ти весо 
зібранин- матеріал по досліджен
ню грунтового покриву УРСР, 
скласти грунтову карту республіки, 
яка потрібна для директивних 
і плануючих органів, і агрогрун
тові нариси по всіх адміністратив
них областях, а також грунтові 
карти-планн в господарських мас
штабах колгоспів і радгоспів.

На засіданнях секцій було при
ділено велику увагу методичним

і організаційним питанням прове
дення цієї великої і важливої ро
боти, а також актуальним питан
ням сільськогосподарського грун
тознавства: вивчення родючості
грунтів і шляхів їх підвищення з 
метою забезпечення максимально
го виходу сільськогосподарської 
продукції на 100 гектарів земель; 
боротьби з ерозією і охорони 
грунтового покриву, в першу чер
гу розповсюдження ерозії в МЄ' 
ж ах  Донбасу, гірських районів 
Криму і Карпат; вивчення шляхів 
і .методів управління фізичними і 
фізико-хімічними властивостями 
грунту та його структури; теорії 
ісультурного грунтоутворюючого 
процесу, в першу чергу для най
головнішої грунтової різниці Укра
їни — чорнозему; вивчення ш ля
хів розвитку ефективної родючо
сті і окультурування грунтів та ін.

На заключному пленарному з а 
сіданні були прийняті програма 
обслідування грунтів в колгоспах 
і радгоспах республіки, система 
заходів по боротьбі з водяною і 
вітровою ерозією грунтів на те 
риторії УРСР, а також схвалені 
проблемно-тематичні плани з грун
тознавства наукових установ М і
ністерства сільського господарства 
на 1957 — 1960 роки.

В проведенні цієї важливої ро-- 
ботн почесне місце належить к о 
лективу наукових працівників і 
студентів нашої академії.  Для 
цього потрібно вже зараз присгу- 
пити до підготовки техніків гр̂ '71- 
тознавців '  агрохіміків, геобота
ніків, меліораторів з числа студен
тів для проведення польових д о 
сліджень і лабораторних грунтових 
аналізів і хімічних аналізів окре
мих рослин і затвердити керівни
ків груп чи бригад експедиційних 
грунтово-ботанічних обслідувань; 
обладнати польові лабораторії і 
забезпечити експедиційні загони 
необхідним обладнанням і тран
спортом.

Д оц. М. РИЖУТ1Н.

ЧИТАЧ П Р О Д О В Ж У Є  
Р О ЗМ О В У

П0Л1ТЗАНЯТТЯ ПОВИННІ ПРОХОДИТИ 
ЖВАВО І РІЗНОМАНІТНО

про якість
л е к ц і й

П р о ф .  в ,  Л е в І Н С О Н

(Закінчення)

Така кінцівка сприяє кращому 
розумінню поданого матеріалу, 
привчає студентів уваокно стави
тись до одержаних знань, прагну- 
т до їх поглиблення.

Час лекції треба планувати так, 
ц;об хвилин З — 5 залишалось для 
відповіді на запитання студентів. 
Якщо запитань багато, то частину 
можна перенести на наступне за
няття. Якщо ж  запитань немає, то 
час, що залишився, треба викори
стати для додаткових зауважень, 
які не з ’ясовувались за браком ча
су. Ці доповнення слід продумати 
заздалегідь в процесі підготовки 
лекції.

Зразком і прикладом блискучої 
в науковому, теоретичному і мето
дичному відношеннях є лекція 
в .  І. Леніна «Про державу». Вона 
від початку до кінця пронизана 
партійністю, логічністю, пристрас
ністю і переконливістю. Після 
вступу Ленін викладає короткий 
план своєї лекції, далі йде систе
матичний виклад теми про дер ж а
ву. Цей виклад даііо в строгііі-від- 
повідності з планом. Кояієн лек

Відповідаючи на звернення ре
дакції ділитися досвідом політи- 
К0-ВИ Х0В7ЮЇ роботи в академгру- 
пах, мені як агітаторові хочеться 
розповісти про ті, ще невеликі, 
кроки, зроблені в другій групі і 
курсу факультету економіки і ор 
ганізації соціалістичного сільсько
го господарства для пожвавлення 
політгоднн, для того, щоб зроби
ти їх змістовними, цікавими, дійо
вими. в  цій справі не може бути 
якогось стандарту, шаблону. Фор
ми проведення політзанять можуть 
бути найрізноманітнішими. . Вони 
залежать від конкретних обставин, 
від потреб і запитів студентської 
молоді в даний момент.

Коли в грудні минулого року ме
не призначили агітатором, сту
дентів групи цікавилії події в 
Угорщині і Єгипті. І ось на перше 
заняття я підготувала бесіду на 
цю тему, використавши матеріали 
з газет. З' також текст лекції про 
міжнародне становище кваліфіко
ваного московського лектора. Бесі
да- викликала жвавий інтерес слу
хачів і вони виявили бажання про
слухати доповідь про успіхи 
Польської Народної Республіки в 
будівництві соціалізму. Таку допо
відь я їм прочитала наступного 
разу.

Щоб підвищити активність са 
мих студентів, я  доручаю їм ро
бити інформації про найважливі
ші події з внутрішнього життя на
шої країни і міжнародного ста
новища. Це ставить перед студен
тами вішогу систематично читати 
газети, журнали, обговорювати ті 
чи і’нші події.

Крім звичайних заходів щодо 
поліпшення успішності (виявлення 
відстаючих та причин відставання 
і надання їм допомоги.), ми вирі-

шнли проводити колективні 
ДЇГ в культурні заклади — 
театри, музеї,  д е  б студенти

похо- 
кіно, 
мали

змогу наочно побачити те, що во
ни віівчають по курсу з тієї чи ін
шої дисципліни. Так, ми вже від
відали широкоекранний кінотеатр 
«Жовтень», де проглянули фільм 
«Пролог», в якому висвітлюються 
революційні події 1905 року. Сту
денти вперше б>ли в цьому кіно
театрі. Чудовий фільм справив на 
них велике враження. Це допо
могло їм краще засвоїти програ
мовий матеріал з історії КПРС.

Крім того, ми вирішили деталь
но опрацювати найважливіші тео
ретичні статті, що др)-куються в 
наших газетах. Перше обговорен
ня буде проведено по статті газети 
«Женьміньжібао» «Ще раз про іс
торичний досвід диктатури проле
таріату», надрукованій в «Правді» 
ЗО грудня 1956 року.

На одному з занять студенти 
заявили мені, иі,о їх не задоволь
няють години роботи бібліотеки та 
читальних залів, і просили допо
могти їм, а саме—поставити питан
ня про продовження роботи бібліо
теки до  19 години, а читальних з а 
лів до  23,

Я звернулася до завідуючого 
бібліотекою т. Долгополова і пере

дала йому прохання студентів. 
Він відповів, що бібліотечні п р а
цівники запевняють, нібито в цьо
му немає потреби. Тоді я запроси
ла його до пас в групу на чергове 
заняття.

Тов. Долгопаїов  і працівник 
абонементу т. Філоненко вислуха
ли критичні зауваження студентів 
ТІ. Щипановського, Кохана, Єв- 
сгаф ‘євої та ін. і обіцяли задоволь
нити справедливі вимоги студентів. 
В свою чергу т. Долгополов, з а 
кликав їх берегти соціалістичну 
власність — книги, бути дисциплі
нованими, чемно поводити себе в 
бібліотеці. Цс значна поліпшить 
обслужування читачів.

Студенти були задоволені зу 
стріччю з бібліотечними праців
никами, яка була цікавою і корис
ною для них і для гостей.

Зар аз  роботу абонементу в чет
вертому корпусі продовжено до 7 
години вечора, а читальних залів— 
до II.

Закінчуючи статтю, звертаюсь до 
всіх агітаторів і студентів через 
газету розповісти про свій досвід 
проведення ПОЛІТГОДИН в академ- 
групах.

Г. БАЛЬВАС, 
асистент кафедри політекономії,, 
агітатор.

Про культуру поведінки 
радянського студента

7 СІЧНЯ в актовому залі акаде- 
М'ії професор Б. К. Свєчин прочи
тав для агітаторів академічних 
груп цікаву і змістовну лекцію 
«Про культуру поведінки радян
ського студента».

Доповідь викликала жвавий ін
терес у слухачів, лектору було з а 
дано ряд запитань.

З тезами доповіді можна ознайо
митися в парткомі.

І. ШУЛЬГА.

У підшефних районах
Києво-Святошинський

Д Л Я  Н ОВО БУД ОВ КРАЇНИ

На Білицькому деревооброб
ному комбінаті освоєно новий 
ВИД продукції  —  паркетні дош 
ки з відходів хвойної дереви
ни. Використання їх  здешевлює  
роботи по укладанню підлог.

Перші партії нових паркетних 
дощок відправлені на будови  
Києва і Ленінграда, звідки на 
комбінат надійшло багато 
схвальних відгуків,

П ЕРШ И Й  ЛМЛЬЙОН

Ліинулий 1956 рік приніс 
невеликому колгоспу імені Во
рошилова велику радість: 
вперше за  післявоєнний період  
його прибуток перевищив один 
мільйон карбованців. Склався 
він від реалізації  овочів, фрук
тів, продуктів тваринництва.

Зростання прибутків дало  
змогу збільшит)і оплату трудо
дня, Тільки авансом видано на 
кожний трудодень по 5 карбо
ванців.

(«Ш лях д о  комунізму»).

Сквирський

Д Л Я  БЛАГА Т РУ ДЯ Щ И Х

Напередодні Нового року в 
Сквнрі пущено першу чергу но
вого механізованого хлібозаво
ду. Загальна продуктивність 
його становитиме 20 тонн хлібо
булочних виробів на добу.

Розширюється водопровідна  
мережа. Торік було здано в 
експлуатацію З кілометри во
допроводу, в цьому році буде  
прокладено другу чергу — дов 
жиною в два кілометри.

Вступила в лави діючих нова 
міська телефонна станція. Вста
новлено також, новий ко.мута- 
тор для зв ’язку з сільськими 
Радами й колгоспами району,

КОЛГОСПНІ Н О В О БУ Д ОВИ

Великі роботи проведено в 
минулому році по електрифіка
ції колгоспів. З  29 сільгоспар
тілей в 21 збудовано власні 
електростанції.

Шість мільйонів карбованців  
вклали торік колгоспи району  
в капітальне будівництво,

(«Ленінська правда»).
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тор повинен ретельно вивчити цю 
лекцію, щоб у своїй роботі вико
ристати форму її побудови і мето
дику викладу.

Всі видатні професори, лекції 
яких користуються великим успі
хом, дуже багато працювали не 
лише над їх змістом і структурою, 
а й над методикою викладу. Про
фесор Столетов різко виступав 
проти розпливчатості і неточності 
висловлювань, проти недбайливо
сті мови.

Лекції Т. Н, Грановського, 
якими захоплювались Г ерцен.
Черни'шевський та інші, відзнача
лись образністю мови, обробкою 
ко ж н о ї  фрази, благозв>^Н!Стю, б а
гатими інтонаціями, виразними 
жестами. Великим успіхом кори
стувались лекції Климента Ар- 
кадійовича ТІмірязєва. Студенти, 
що вже здали екзамени у ТІміря
зєва ,  в ідв ідували його лекц ії  вдру
ге, бо находили в них багато но
вого. Він поповнював лекції най
свіжішими ф актам и , кожен рік 
будував свої курси На основі ос
танніх даних науки. Тімірязєв зу
пинявся на більш важливих ф ак
тах, вчив бачити загальне в по

одинокому, робити узагальнення, 
вчив будувати науку. Він завжди 
був у курсі наукового життя всьо
го світу, вивчав всю зарубіжну лі
тературу, яка мала хоч яке-небудь 
відношення до його спеціально
сті — життя рослин. Систематична 
науково-дослідна роботаї не при
пинялась навіть під час літніх к а 
нікул. Досконале володіння науко
вим методом, талант експеримен
татора — все це забезпечувало ви
соку наукову цінність лекцій Тімі- 
рязєва.

На лекціях вчений розпові
дав про шляхи досліджень, які 
проводились і перевірялисі) в лабо
раторії. Ц е  надавало теоретичним 
положенням І висновкам лектора 
великої переконливості.

у побудові лекцій Тімірязєв 
ніколи не користувався шаблоном. 
Будова лекції залеж ала від теми, 
від підібраного матеріалу.

Якщо треба було показати, як 
прийшла: наука до певного ви
сновку, лектор користувавоя іс
торичним методом, показував на
уку, як  творчість людських рук, 
отже, як здатну удосконалювати

ся. Він показував, що ще зали
шається зробити, де можуть знай
ти застосування думка і праця 
слухачів.

Тімірязєв різко критикував ан
тинаукові теорії антидарвіністів 
та інших реакціонерів.

Учні ТІмірязєва відзначали в 
ньому високо розвинене почуття 
громадянського обов’язку, його 
цікавило не лише землеробство, а 
й зе.млероб, ВІН говорив про ста
новище селянства і про обов’язок 
інтелігенції перед селянством.

Багато працювали над методи
кою проведення своїх лекцій Р е 
форматський, Ліендолєев, Чебишев. 
Сеченов. Вільямс, Карпінськнй, 
Мендельштам, Крилов, Павлов І 
багато чудових лекторів і вчених.

Велике значення мають доступ
ність і художність викладу. Л е к 
тор повинен постійно турбуватися 
про оволодіння творчою увагою 
студентів', про постійний контакт з 
аудиторією. Тісний контакт лек
тора з аудиторією — одна з не
обхідних умов перетворення про
слуханого курсу лекцій у важливу 
подію в житті студента.

В. І. Ленін у листі до учнів 
школи на Капрі писав: «В усякій 
школі найважливіше — ідейно- 
політичний напрям лекцій. Чим 
визначається цей напрям? ЦІл- 
ко.м і виключно складом лекто
рів... Ніякий контроль, ніякі про
грами і т. д. абсолютно не спро
можні змінити того иапря.му з а 
нять, який визначається складом 
лекторів».

з  цих вказівок Леніна випли
ває, що успіх у лекційній роботі 
визначається наявністю науковогс 
світогляду у самого лектора, рів
нем його ідейно-політичної підго 
товки.

Борючись за поліпшення якост 
лекцій, наші на\-к080-педаг0гічн. 
кадри наполегливо працюють на: 
підвищенням своєї наукової квалі 
фікації і ідейно-теоретичного рів 
ня. щоб виправдати довір’я наро 
ду. партії, які доручили нам спра 
ву комуністичного виховання на 
шої молоді, справу підготовкі 
кадрів для соціалістичного сіль 
ського та лісового господарства 
озброєних теорією марксизму 
ленінізму і глибоким знанням своє 
спеціальності.
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З А М ІС Т Ь  О Г Л Я Д У  П РЕСИ

За конкретність і бойовитість 
стінних газет

У минулому на факультеті меха
нічної технології деревини стінні 
газети «Технолог» і «Різець» (са- 
тіфична) не були бойовими поміч
никами партійної, комсомольської 
і профспілкової організацій в спра
ві виховання студентської молоді, 
в боротьбі за високу успішність і 
трудову дисципліну, поліпшення 
навчального процесу. Ие було 
жодних факультетських комсо
мольських зборів, на яких не під
давали б критиці редколегії цих 
газет, особливо «Різця», який не 
радував ско ні хорошим малюн
ком. ні змістовним, бойовим вір
шем.

Найсмішнішим було те, що «Рі
зець» називався гумористичною 
газетою.

У цьому навчальному році ста
новите значно змінилося. Перший 
номер «Технолога» вийшов змі
стовний, актуальний. Однак цього 
не можна сказати про новорічний 
номер, рамка якого блискуче ви
конана. проте зовсім мало місця 
відведено для статей. Невже нема 
про що писати? Адже на факуль
теті вирує життя з зюго хорошими 
і негативними сторонами, про це і 
слід писатіі. Та чомусь редколегія! 
ще проявляє .мало активності, по
силаючись на те, що студенти ні- 

, бито відмовляються писати. Видно,
■ мало ще турбується вона про те. 

щоб залучити до )'часті в газеті 
широке коло студентів.

Новорічний «Різець» трохи став 
відповідати с’воїй назві: в ньому 
з ’явилися довгождані малюнки,

гостро слово, гумор, сатира. Та 
цього ще замало. Треба, щоб були 
конкретні факти, живі люди, а не 
«загальщина». Ось приклад. «Рі* 
зець» робить узагальнення щодо 
поліпшення якості викладання, а 
про головне, про конкретні недолі
ки конкретних лекцій ані слова. 
Те ж саме і з старостами акаде
мічних груп. Прізвища старост, що 
сумлінно Вііконують свої обов’яз
ки, вміщені в газеті. А про таких, 
як Дерев'янко (1 грутіпа П;І кур
су), який часто забуває відмітити 
пропуски лекцій студентами, газе
та мовчить.

У багатьох студентів виникає 
справедливе запитання: чому ред
колегія «Різця» і відповідальний 
за факультетську стінну прес>- 
Д\. Покутний не помічають того, що 
відбувається навколо них на лек
ціях. Пора б уже висміяти і засу
дити таких студентів, як А. Іпатьє- 
ва, яка запізнюється на лекції І 
практичні заняття. Час уже при
боркати крикунів, які за 5 — 10 
хвилин до дзвінка горланять: «Пе
рерва», і рішх'че сказати: «Досить 
хуліганити!».

Давно вже пора ганьбою затав
рувати' студентів-базік. які створю
ють шум на лекціях, заважають 
своїм товаришам працювати.

Потрібно добитись того, щоб 
«Різець» і «Технолог» пильніше 
вдивлялись в життя студентів ф а
культету і швидко допомагали ви
правляти хиби, нещадно викрива
ли все негативне і боролись за  пе
редове.

А. ВІРНИЙ.

Д.ія поліпшеїтя самостійної 
роботи студентів

На лісогосподарському факуль
теті щотижня проводяться .мето
дичні наради. На останній з них 
переглянуто обсяг практичних до
машніх завдань для студентів І 
курсу на кафедрі геодезії і нарис- 
сної геометрії з метою усунення 
дуолюваііня їх і вивільнення часу 
для самостійної роботи студентів 
над тооретіічними питаннями. За' 
ра.чунок скорочення обсягу прак
тичних занять по курсу геодезії 
вивільнено двадцять годин.

Була заслухана доповідь завіду- 
К'>чого кафедрою дендрології проф.

В. О. Поварніцина про науково- 
дослідну роботу співробітників в 
минулому році. Наукові працівни
ки кафедри' опублікували тринад
цять праць: Б. Поварніцин — три, 
старшиіі викладач Шендріков— 
одну, асистент І. Агарков — одну, 
завідуючий лабораторією І. Вер
тепний — дві і старший лаборант 
Т. Одаріч — одну.

Кафедрі рекомендовано' зосере
дити увагу над проблемою підви
щення продуктіівності лісів Укра
їни.

М. Л\АТВЄЄВ.

Слідами наших віїсту  п і в

СТРОКИ БУДІВНИЦТВА ЗРИВАЮТЬСЯ“
на житловихПід такою назвою в Лз 1 і нашої 

газети за 17 листопада 1936 року 
була вміщена стаття інженера 
П. Петрусевича, в якій іішлос’я про 
те, що трест «Київжиглобуд» Хз 2 
зволікає добудову двох крил до 
учбового корпусу Лз 1.

Редакція звернулась до керую- 
ого трестом

людських ресурсів 
пускових об’єктах.

Тепер виробництво збірного з а 
лізобетону проводиться на місці, 
а виготовлення каркасів виконує 
завод залізобетонних виробів.

У грудні 1956 року за вказів
кою тресту на прибудову учбового

т. К>шнарьова  ̂ | корпусу додатково направлено дві 
^po\aння^• дати відповідь на вка-
зану статтю. Ось ш о  він п и ш е :

«Протягом 1956 року робоги по
п р и б у д о в '  \Ч . 'ОБОГО к о р п у с у  У к -

іраїнс'ької сільськогосподарської
=кадй.мії селись дійсно незадовіль-
.•ІО З ц іл о го  р я д у  причин, основни-
•іи .1 яких були незабезпеченість
збірним залізобетоном, а іакож
іосереджеііня всіх матеріальних і

оригади бетонників і мулярів, а 
також будівельні матеріали.

З свого боку трест має претензії 
до керівництва академії відносно 
незабезпечення технічною докумен
тацією по електророботах, що не 

дало змоги виконати значну части
но' трудомістких робіт, які не по
требують збірного залізобетону».

свято  Л И Ж Н И К І В

була 
км. для жінок

Цього чудового недільного ран
ку з нетерпінням чекали молоді 
спортсмени української столиці, 
в Голосієво повинна була відбу
тись лижна естафета, присвячена 
відкриттю зимового спортивного 
сезону.

\ ось цей довгожданий день 
настав. З раннього ранку до міс
ця змагань прямували сотні юна
ків і дівчат з лИ'Жами на плечах. 
А скільки було болільників!

В масовій естафеті взяли участь 
154 чоловічих і 90 жіночих

.  — поедставникн киш-
вчпів. і технікумів, за 

водів і
учили«, для чолов^в

встановлена дистанція 4X5
_  3 X 5  км. Наша 

академій, виставила' 5 чоловічих 
і 5 жіночих кома.нд. Незважаючи 
па несприятливу погоду, лижниюг. 
академії показали непогані резуль
тати. Особливо треба відзначити 
перші три жіночі команди, в скла
ді яких виступали студентки Гри- 
сюк (факультет механічної техно
логії деревини), Трав’янко (агро
номічний) . Коваль (економіки і 
організації сільського господарст
ва), Решетова (агрохімії і грунто
знавства), Бондаренко (агроно
мічний), Волощенко (економіки і 
організації сільського господарст
ва), Плосконос (електрифікації 
сільського господарства), Наумен- 

(лісргосподарський). Ці коман- 
забезпечили фізкультурному 

колективу академії третє місце по 
місту після команд інститутів фі
зичної культури і політехнічного.

у  зв ’язку з спірними питаннями, 
які ВИНИКЛИ' в ході змагань чолові
чих команд, суддівська колегія* ще 
не встановила першості серед чо
ловіків. Фахівці передбачають, ще 
команда академії посяде перше 
або друге місце. Остаточні резуль
тати будуть опубліковані в  наступ
ному номері нашої газети.

Р. А Н Д РІЄ Н К О . 
На знімку: зміна етапів під час 

міської лижної естафети.
Фото А. Васильченка.

ко
ди

84 з ЇОО можливих
Днями відбувся крос по пересі

ченій місцевості, в якому взяли 
угіасть студенти ПІ курсу факуль
тету механізації соціалістичного 
сільського господарства.

Кращі результати показали сту
денти сьомої групи, які завоювали 
перше місце. На другому місні 
перша' група, на третьому — шос
та.

Особисту першість по стрільбі 
завоювали студенти В. Рудас (84 
очка з 100 можливих), В. Лопок- 
ниш (82 очка) і М. За їка  (80 оч-
к і в ) . І. ЧУБ.

Поповнюйте 
лави туристів

Недавно студенти академії — 
любителі подорожей — зібралися 
на свої перші збори, і обговорили 
питання про організацію -гуртка 
туристів.

Кращим відпочинком є туризм. 
Він допомагає пізнавати навко
лишнє, загартовує волю, виховує 
кращі рисіг радянської людини— 
сміливість, ]іаполегливість, впевне
ність у своїх силах, вміння перебо
рювати труднощі. Довгі піиіі пе
реходи, ночівлі в лісі, в полі, в 
горах приносять неоціниму користь 
в справі оздоровлення і загарту
вання людського організму.

Під час подорожей студенти ак а 
демії будуть поповнювати свої 
знання з біології, ботаїпки. ден
дрології, геології та  інших дисцип
лін.

Записуіітесь в наш гурток. П о
повнюйте лави радянських тури
стів!

І. ІВАНОВ,

ОГОЛОШЕННЯ
Чергове заняття літературного 

8 січня, о 16 годині в приміщенні 
Порядок денний; творчі звіти 
Запрошуються в а  бажаючі.

О'ртка відбудеться в п’ятницю, 
редакції (корпус № 1, кімната ЗО). 
В. Бедринця і В. Копилова.

Як повідомлялося, жіноча комап- 
Ф^ікультету економіки і органі

зації сільського господарства з а 
воювала перше місце на лижній 
естафеті академії.  На знімку: 
(справа наліво) члени команди 
Є, Коваль, В. Бондаренко і А. Во
лощенко. Фото К. Красного.

В ІД П О В ІД І НА КРОСВОРД, 

В М ІЩ ЕНИЙ В № 1 ЗА 5 СІЧНЯ

По горизонталі:
2. Сік. 5. Лісовоз. 6. Тля. 7, Рак.

9. Рое. 11. Ока. ІЗ. Грак. 15. Нора. 
17. Дранка. 18. Арарат. 19. Моло- 
жеіііія. 21. Стіл. 22. Кріт.

По вертикалі:
,1. Лісовпорядження. 3. Ділянка. 

4. Модрина. 6. Терн. 8. Кора.
10. Агар. 12. Кара. 14. Аксоль. 
16. Оранка. 17. Ліі. 20. Яр.

Учасник команди факультету 
механізації сільського господарст
ва. яка зайняла перше місце на 
лижній естафеті академії. І. Л и 
сенко на діістанції.

Редактор В. МОЙСЕЄНКО.

Деканат, партійна, комсо
мольська та профспілкова 
організації лісогосподарсько
го факультету ' з глибоким 
сумом сповіщають про пе
редчасну смерть студента ПІ 
курсу Сергія Шевчука, що 
сталася 7 січня 1957 року, і 
висловлюють співчуття сім’ї 
покійного.

Газета виходить щосуботи.
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